
Protokół nr LXXIV/2024 

LXXIV Sesja w dniu 18 kwietnia 2024  

Obrady rozpoczęto 18 kwietnia 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 16:28 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 13 członków. 

Obecni: 

1. Marcin Bożek  

2. Artur Jasiński 

3. Edward Machowski  

4. Iwona Marczak  

5. Kornelia Maryniak 

6. Marian Mrugała  

7. Paweł Niwa  

8. Aleksandra Olejnik  

9. Urszula Opacka-Wypchło  

10. Andrzej Ostrysz  

11. Wojciech Stryczek  

12. Ewelina Usarek 

13. Paweł Włoszczyk  

14. Małgorzata Wrotnowska  

15. Krzysztof Zawada  

1. Otwarcie obrad. 

Na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym (t.j. Dz. 

U. z 2023 r. poz. 40). Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Aleksandra Olejnik o godz. 

1600 otworzyła obrady LXXIV Sesji Rady Miejskiej Gminy w Rychtalu, powitała wszystkich i 

poprosiła o elektroniczne podpisanie listy obecności, po czym stwierdziła, że ustawowy skład 

rady wynosi 15 radnych w sesji obecnych jest 13 radnych Rady Gminy, co stanowi quorum 

przy którym może obradować i podejmować uchwały. Przewodnicząca Rady Miejskiej 

poinformowała zebranych, że zgodnie z ustaleniami Wysokiej Rady projekty uchwał nie będą 

odczytywane na głos podczas sesji. Jeśli jednak ktoś z państwa radnych wyrazi taką wolę 

konkretna uchwała zostanie odczytana. Poinformowała radnych, że sesja jest nagrywana i 

transmitowana. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Aleksandra Olejnik przeszła do kolejnego punktu porządku obrad, którym 

było przyjęcie porządku obrad. Przewodnicząca zwróciła się z pytaniem czy radni mają jakieś 

uwagi. Uwag nie zgłoszono. Przystąpiono do głosowania nad przyjęciem porządku obrad. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie porządku obrad..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 



 

Wyniki imienne: 

ZA (13), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, Edward Machowski , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada  

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Porządek obrad został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Gminy zaproponowała przyjęcie protokołów z obrad 

poprzednich sesji bez uprzedniego czytania. Protokoły z LXXI i LXXII sesji były dostępnę w 

biurze rady oraz przesłane wraz z materiałami. Następnie przewodnicząca zwróciła się z 

pytaniem czy Radni zgłaszają jakieś uwagi do projektów protokołu. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki 

 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołów z obrad poprzednich sesji..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, Edward Machowski , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada  

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Protokoły zostały przyjęte oraz stanowią załącznik nr 2 do protokołu. 

 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach podejmowanych w 

okresie międzysesyjnym. 

Pełny rejestr wypowiedzi znajduje między 00:03:18, a 00:04:20 minutą nagrania znajdującego 

się na platformie eSesja https://rychtal.esesja.pl/transmisja/50615/lxxiv-sesja-rady-miejskiej-

gminy-rychtal.htm  

5. Sprawozdanie Burmistrza o jego pracach w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza 

związanych z wykonywaniem uchwał rady. 

https://rychtal.esesja.pl/transmisja/50615/lxxiv-sesja-rady-miejskiej-gminy-rychtal.htm
https://rychtal.esesja.pl/transmisja/50615/lxxiv-sesja-rady-miejskiej-gminy-rychtal.htm


Pełny rejestr wypowiedzi znajduje między 00:04:20, a 00:07:22 minutą nagrania znajdującego 

się na platformie eSesja: https://rychtal.esesja.pl/transmisja/50615/lxxiv-sesja-rady-miejskiej-

gminy-rychtal.htm  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na rok 2024. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada, WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edward Machowski 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Uchwała Nr LXXIV/447/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 18-04-2024 w sprawie 

zmiany uchwały budżetowej Gminy Rychtal na 2024 rok stanowi załączniki nr 3 do 

protokołu. 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Rychtal na lata 2024-2039. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na 

lata 2024-2039..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

https://rychtal.esesja.pl/transmisja/50615/lxxiv-sesja-rady-miejskiej-gminy-rychtal.htm
https://rychtal.esesja.pl/transmisja/50615/lxxiv-sesja-rady-miejskiej-gminy-rychtal.htm


ZA (12), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada, WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edward Machowski 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Uchwała Nr LXXIV/448/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 18-04-2024 w 

sprawie: zmiany uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Rychtal na lata 

2024-2039 stanowi załączniki nr 4 do protokołu. 

 

 

8. . Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na 

finansowanie planowanego deficytu budżetu Gminy Rychtal w 2024 roku. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu Gminy Rychtal w 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska, , Paweł Niwa 

, Wojciech Stryczek , WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) Edward Machowski, Artur Jasiński, Krzysztof 

Zawada 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Uchwała Nr LXXIV/449/2024 Rady Gminy Rychtal z dnia 18-04-2024 w sprawie: 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

Gminy Rychtal w 2024 roku stanowi załączniki nr 5 do protokołu. 

 

 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pomocy finansowej Powiatowi Kępińskiemu w 

formie dotacji celowej. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

 



Uwag nie zgłoszono. 

 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyznania pomocy finansowej Powiatowi Kępińskiemu w 

formie dotacji celowej. 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada, WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Edward Machowski 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

 

Uchwała Nr LXXIV/450/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 18-04-2024 w 

sprawie: przyznania pomocy finansowej Powiatowi Kępińskiemu w formie dotacji 

celowej stanowi załączniki nr 6 do protokołu. 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Samorządowemu w 

Rychtalu. 

 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania imienia Przedszkolu Samorządowemu w Rychtalu. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, Edward Machowski , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada  

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

 



Uchwała Nr LXXIV/451/2024 Rady Miejskiej Gminy Rychtal z dnia 18-04-2024 w 

sprawie nadania imienia Przedszkolu Samorządowemu w Rychtalu stanowi załączniki nr 

7 do protokołu. 

 

11. Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Rychtalu za 2023 rok.. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XII/78.2019 Rady Gminy Rychtal z dnia 30 

sierpnia 2019 roku w sprawie przyznawania stypendiów za wyniki w nauce za osiągniecia 

sportowe lub artystyczne dla uczniów uczęszczających do szkół prowadzonych przez Gminę 

Rychtal..  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, Edward Machowski , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada  

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Sprawozdanie z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Rychtalu za 2023 rok 

zostało przyjęte i stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

 

12. Przyjęcie oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2023. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia oceny zasobów pomocy społecznej za rok 2023. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 



Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, Edward Machowski , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada  

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 została przyjęta i stanowi załącznik nr 9 do 

protokołu. 

 

 

13. Przyjęcie sprawozdania z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kępnie za 

2023 rok. 

Przewodnicząca Rady Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik przypomniała, że na debacie 

przedsesyjnej zostało przedstawione uzasadnienie do projektu uchwały i zwróciła się z 

pytaniem czy radni zgłaszają jakieś uwagi. 

Uwag nie zgłoszono. 

Przystąpiono do głosowania poprzez wciśnięcie przycisku i podniesienie ręki. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kępnie za 2023 rok. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

 

Wyniki imienne: 

ZA (13), Iwona Marczak, Marian Mrugała , Aleksandra Olejnik , Urszula Opacka-Wypchło , 

Andrzej Ostrysz , Ewelina Usarek, Paweł Włoszczyk , Małgorzata Wrotnowska Artur 

Jasiński, Edward Machowski , Paweł Niwa , Wojciech Stryczek , Krzysztof Zawada  

NIEOBECNI (2) 

Marcin Bożek , Kornelia Maryniak 

Sprawozdanie z działalności Komendy Powiatowej Policji w Kępnie za 2023 rok stanowi 

załącznik nr 10 do protokołu. 

14. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej zwróciła się z pytaniem, czy ktoś z radnych chciałby złożyć 

interpelacje. 

 

Interpelacji nie zgłoszono. 

 

15. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

Przewodnicząca poinformowała że, na poprzedniej sesji nie została zgłoszona żadna 

interpelacja. 

16. Wolne wnioski i informacje. 

Radny Andrzej Ostrysz zapytał o dokończenie budowy drogi. Burmistrz informuje, że jest to 

projekt, który obejmuje przebudowę całej drogi od Rychtala do końca Krzyżownik z wlotem 



na Sadogórę i Proszów. Realizacja będzie odbywać się etapami, w przyszłym roku planowana 

jest budowa odcinka od Rychtala do Krzyżownik. 

Radna Małgorzata Wrotnowska pyta o drogę w Krzyżownikach i o to, czy jest już podjęta 

decyzja co do jej budowy. Burmistrz odpowiada, że jest to projekt, który obejmuje przebudowę 

całej drogi, chodnika i ścieżki pieszo-rowerowej. Realizacja będzie odbywać się etapami, w 

przyszłym roku planowana jest budowa odcinka od Rychtala do Krzyżownik. Mieszkańcy 

Krzyżownik chcą, aby przejazd przez rzekę był zrobiony w taki sposób, żeby nie można było 

autem przejechać, a ciągnikiem dało się. Burmistrz informuje, że zrobiony zostanie mostek, 

który będzie granicą przejazdu. 

Radna Małgorzata Wrotnowska zgłosiła problem z dziurą na drodze koło bloku w 

Dworzyszczach. Burmistrz informuje, że w czerwcu będzie lany „dywanik” na tej drodze i 

można będzie wtedy wykorzystać go do naprawy dziury. 

Radna Aleksandra Olejnik podziękowała Burmistrzowi za montaż ławek na ulicy Ogrodowej. 

Przewodnicząca Rady poinformowała o wpłynięciu do Biura Rady pism z Policji z planami 

działań priorytetowych dzielnicowych Dzielnicowego P.Jędrasiaka i Dzielnicowego R. 

Szmalenberga. 

Przewodnicząca Rady dziękuje Burmistrzowi, Sekretarz i Skarbnik za współpracę, a także 

wszystkim pracownikom Urzędu Gminy. Dziękuje również Radnym, którzy nie będą pracować 

w kolejnej kadencji i wręcza im kwiaty. 

Dodatkowe informacje: 

• Sesja była ostatnią w tej kadencji Rady Miejskiej. 

• Wręczono kwiaty Radnym, którzy nie będą pracować w kolejnej kadencji. 

17. Zamknięcie obrad. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad o godzinie 16:28 Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Gminy Rychtal – Aleksandra Olejnik zamknęła obrady LXXIV Sesji Rady Miejskiej Gminy 

Rychtal. 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Cecylia Szymala 


